

**ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမ့ၢ်ဒိၣ်  
တၢ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤ**



မ့ၢ်နံၤ - ၁၀ - ၅ - ၂၀၁၈ ၊

ပကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမ့ၢ်ဒိၣ်အံၤ ပမ့ၢ်တၢ်ဟံၤဆၢသးမ့ၢ်ဒိၣ်တဖုလၢအတူၢ်ခိၣ်ပာ်သးလၢ ပကညီဒီကလုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢ အတၢ်တီၣ်ခိၣ်ရဲၣ်မဲၤပၤဆၢအဖီလၢလီၤလီၤ ဒီးလူၤပိာ်မၤထွဲအကျဲသန့ဒီးတၢ်သိၣ်တၢ်သီတၢ်ဘျၢတဖၣ် အသ့ကတၢ်ဂ့ၤကတၢ် တုၤလၢ မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ်လီၤ ပမ့ၢ်သးမ့ၢ်ဒိၣ်တဖုလၢအိၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်ခိၣ်ပာ်သးလၢကဟံၤဆၢထီၣ်ဒါက့ၤပုၤကလုာ် အဒုၣ်အဒါဟံၤန့ၣ် တၢ်ဘိးဘၣ်တၢ်ဘၤလၢပပုၤကလုာ်ထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်အဂီၢ် ဒီးဂုၤကျဲးစးတၢ်လၢပပုၤကလုာ်ထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်အဂီၢ် ဒ်သိးကထုၣ်ဖျဲးထီၣ်, ကသဘျူထီၣ်က့ၤလၢတၢ်ဆိၣ်တၢ်မၤန့ၢ်, မၤန့ၢ်အိၣ်ပိာ်ပုၤတုၤလၢပဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤပကိာ်သဘျူတဖုအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ပတၢ်ဂုၤကျဲးစးအံၤ တုၤထီၣ်လၢအနံၣ်(၇၀)ဆံဃာ်ဃာ်, ဘၣ်ဆၣ်ပတတုၤဒဲးလၢပတၢ်မၤန့ၢ်အဖီတၢ်ဒ်ဘၣ်. ပအိၣ်ဒဲးဒ်လၢတၢ်ဂုၤကျဲးစးအဖၢမ့ၢ် ဒ်န့ၣ်လီၤ

ပကွၢ်ကဒါက့ၤပသးမ့ၢ်ဒိၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢ တၢ်လီၤဘၣ်က့ၤပပုၤကလုာ်အဘျီအတီၢ်အံၤ လၢတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး, တၢ်ဂံၢ် သ့ၣ်ဂံၢ်စီအကျဲလၢ(၆၃)နံၣ်အတီၢ်ပူၤ ပခိၣ်ပနံၤတဖၣ်ပာ်ဖျိၣ်စံးကတိယဲာ်ထံပဲာ်ဆးက့ၤပတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်ဒီးထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢ ပမ့ၢ် ဟူးဂဲၤဒ်လၢတၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကးအကျဲဒ်အံၤ တမ့ၢ်တၢ်လၢကကတၢ်ကသ့ထီၣ်ထီၣ်ဘၣ်အဃိ, စးထီၣ်ရဲၣ်ကျဲးဟူးဂဲၤက့ၤလၢထံရူၢ် ကိာ်သဲးဂ့ၢ်ဝိအကျဲ ဒီးစးထီၣ်ထံၣ်လိာ်သးဒီးသးမိၤစိရီၤပဒိၣ်ဖဲ (၁၂/၁/၂၀၁၂)အနံၤ ဒီးဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢၢ် လၢတၢ်ပတုာ်တၢ်ဒုး (ပတြီၣ်)ဒီးစးထီၣ်ဟူးဂဲၤက့ၤလၢ တၢ်ထံၣ်လိာ်စံးကတိယဲာ်လၢစီနီၣ်ခိၣ်အပတီၢ်န့ၣ်လီၤ ဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ စးထီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤပတြီၣ် စုမ့ၢ်ကျၢၢ်အံၤန့ၣ်လီၤလံဆူ(၆)နံၣ်ဆူ(၇)နံၣ်ဃာ်ဃာ်လံန့ၣ်လီၤ

ပကွၢ်ကဒါက့ၤပခိၣ်ပနံၤတဖၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဘၣ်ထွဲလၢ တၢ်စံးကတိယဲာ်လၢစီနီၣ်ခိၣ်အံၤတၢ်လီၤဆီခိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ် တအိၣ်ဒဲး စ့ၢ်ကိးဘၣ်. အိၣ်ဒ်တမံထဲတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်အိၣ်ထီၣ်လၢထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်ဒီးပပုၤမၤတၢ်ဖိတနီၤအတၢ်ဃုာ်ထီၣ်ခါလီၤအပတီၢ်, ထဲဒ်ဒ် လၢက့ၤအိၣ်သကိးပုၤဝဲၤလၢတၢ်ကိပူၤ ဟဲထံၣ်လိာ်သးဒီးပုၤဝဲၤဖိလၢတၢ်ချၢဇိၤပတီၢ်ဒဲးလီၤ. မ့ၢ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပထံဖိကိာ်ဖိ ကပံးအိၣ်မၤအိၣ်လၢတၢ်သဘျူပူၤ ဒီးအိၣ်ဆိးက့ၤလၢဒူသဝိပူၤပတီၢ်တထီၣ်ဘးဒဲးဘၣ်.

စးထီၣ် (အူသ့စ့ၣ်ပဒိၣ်ပတၢ်အကတီၢ်) ပခိၣ်ပနံၤလၢတၢ်ကရၢကရိတကပၤ ပာ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသးဒီးကလုာ်ခူၣ်တဖၣ် လၢတၢ်လဲၤ ထံၣ်လိာ်စံးကတိယဲာ်ကိးက့ၤတၢ်ဒီးသးမိၤစိရီၤအပဒိၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီး ထံကိာ်ဒိတဘျီအတၢ်ပတုာ်တၢ်ဒုးအဂီၢ် ခဲလၢာ်မ့ၢ်ဝဲပုၤ(၈) ခူၣ်, ဖဲ(၁၅/၁၀/၂၀၁၅) အနံၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢၢ်လၢအမ့ၢ်ဝဲ (NCA) လံာ်ဃံးဃာ်န့ၣ်လီၤ ဆၢကတီၢ်ဖဲန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါ ဘၣ်လၢထံဒိၣ်ကိာ်လဲၤခါစးတနီၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးအီၤလၢကဟဲထီၣ်ဒီးဒိကန့ၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးတဘျီအံၤ ဒ်အမ့ၢ်အပုၤအုၣ်သး တဖၣ်န့ၣ်လီၤ

စးထီၣ်လၢတၢ်ဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢၢ်လၢ (NCA) အလံာ်ဃံးဃာ်ဝံၤတုၤလီၤလၢဆၢကတီၢ်ခဲအံၤ ပသးမ့ၢ်ဒိၣ်အံၤပဟူးဂဲၤက့ၤဒ်လၢ (NCA) လံာ်ဃံးဃာ်အတၢ်ပာ်လီၤတၢ်ဘျၢဒီးတၢ်ဆၢတဲာ်တဖၣ်အတက့ၢ်ပူၤအသ့ကတၢ်န့ၣ်လီၤ မ့ၢ်သးအပဒိၣ်တခီ အဝဲသ့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်လၢတလူၤပိာ်မၤထွဲတၢ်ဘျၢဒီးတၢ်ဆၢတဲာ် လၢတၢ်ပာ်လီၤလၢခဲခိၣ်ယာ်ခိၣ်အဂီၢ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲတလီၤလီၤပစံးသ့န့ၣ်လီၤ အဃိ အလီၤအိၣ်လၢပကပာ်ဖျါဘိးဘၣ်ရၤလီၤက့ၤဆူ ပထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်, ပတၢ်ကရၢကရိတကးဘၣ် ထံဒိၣ်ကိာ်လဲၤလၢအပုၤဟဲပာ်ထွဲလၢ တၢ်ဆဲးလီၤစုမ့ၢ်ကျၢၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, ကိာ်လၢအဆိၣ်ထွဲမၤစၢကိာ်ပယီၤပဒိၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် လၢကထံၣ် သ့ၣ်ညါဒီးပဲာ်ထံပဲာ်ဆးက့ၤ(မတၢ်ကမာ် - မတၢ်ဘၣ်)စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ

ပကွၢ်က့ၤပတၢ်အိၣ်သးကိာ်ကိာ်သ့ၣ်လၢကတီၢ်အံၤကိာ်ပဒိၣ်အသးတဖၣ် စးထီၣ်ဟဲန့ၣ်လၢသးက့(၅)မ့ၢ်တြီၤကိာ်ရှၢၣ် ဟီၣ်ကဝီၤ ဖဲ (၂/၃/၂၀၁၈)အနံၤပာ်ဖျါဝဲလၢကတုၤထီၣ်ကျဲးအဂီၢ် ဟဲထီၣ်ဒီးကါထံၣ်ကျဲးဃုာ်ဒီးသးမ့ၢ်သံၣ်ဘိအါအါဂီၢ်ဂီၢ် ဃုးခွဲးလၢဟီၣ်ကဝီၤ ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ, ဘၣ်ဆၣ်တၢ်တဟ့ၣ်အီၤအခွဲးဘၣ်. နာ်သက့အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဟဲအါထီၣ်ရူၢ်ရူၢ်ဒီး ပထံဖိ ကိာ်ဖိကမ့ၢ်လၢဒူသဝိပူၤတဖၣ် ထံၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးဃုာ်ထီၣ်ဆူပုၤဒီးခးထွဲဝဲဒီးကျိ, ပပုၤသဝိပူၤက့ၤကွၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်စ့ၢ်ကိးအူသဝိ တၢ်ဖိတၢ်လံာ်ဒီးခးဝဲ, တုၤမဲအံၤဒ်လဲၣ် တက့ၤလီၤအမဲာ်ညါဟဲအါထီၣ်ကွၢ်ကွၢ် ပခိၣ်နံၤပာ်ဖျါဒုးသ့ၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်လၢ ကပတုာ် ဃာ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲးဒီးကက့ၤက့ၤအသး

ဘဉ်ဆဉ်တဒိကနဉ်ဒီးကမာဝဲရူရူလီၤ ပခိဉ်ပနဉ်ပပှၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါတဖဉ် တသ့ဖဲအသ့လဲၤထံဉ်လိာ်စံးကတိၤတၢ်ဒီး အဝဲသ့ဉ်ဒ်သိး ကထုးက့ၤအသး ကပတုာ်က့ၤအတၢ်မၤ ဘဉ်ဆဉ်စံးဆၢဝဲလၢတသ့ဘဉ်. ဒိဖျိ တၢ်နဲဉ်လီၤဟဲလၢခိဉ်နဉ်လၢထးအဃိကဘဉ်မာဝဲလီၤ. ဒိဖျိတၢ်အိဉ်သးအံၤ ပထံဖိကိာ်ဖိကမုာ်ဘဉ်သ့ဉ်မ့ၢ်ဟးဖျိး ဖံးအိဉ်မၤအိဉ်က့ၤတသ့ဒီးကဲထီဉ်က့ၤကိာ်ပှၤဘဉ်ကိာ်ဘဉ်ခဲဃိ ပပှၤမၤသကိး တၢ်ဒီးထံဖိကိာ်ဖိကမုာ်လၢဟီဉ်ခိဉ်ဒိတဖျဉ် ကကွၢ်ဆိကမိဉ်စၢၤက့ၤဒီးကသ့ဉ်ညါက့ၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီဒီးဟ့ဉ်ကူဉ်ဆိဉ်ထွဲမၤစၢၤက့ၤ လၢ ကျဲတဘီဘိကသ့အဂီၢ်စ့ၢ်ကိးလီၤ.

ကိာ်ပခိဉ်သးတဖုအံၤ ပကွၢ်ကဒါက့ၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢသးက့(၅)အံၤ ပထံဉ်သ့ဉ်ညါဘဉ်လၢတမ့ၢ်ဟဲတ့ကျဲဘဉ် မ့ၢ်တၢ်ဒုး ရဲဉ်ကျဲၤဖးဒိဉ်တခါလၢကဟဲထီဉ်ဒုးလီၤပှိာ်ပှၤဒီးဟံးန့ၢ်က့ၤဟီဉ်ကဝီတၢ်ဒိဉ်စိအဂီၢ်လီၤ. အဃိပကွၢ်က့ၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ, လၢတၢ် အိဉ်သးကတိာ်အံၤမ့ၢ်တပတုာ်ထုးက့ၤအသးဘဉ်ဒီး တၢ်ဘဉ်ဂံာ်ဂုာ်လၢတၢ်စုဆူဉ်ခိဉ်တကးကအိဉ်ထီဉ်ဝဲသပှၤကတၢ် တမ့ၢ်လၢပအဲဉ် တၢ်ဒုးတၢ်ယၤဘဉ်, ဘဉ်ဆဉ်အဝဲသ့ဉ်ဟဲကဲတၢ်မ့ၢ်တသ့ (မ့ၢ်တဲလီၤလီၤ) အဝဲသ့ဉ်စးထီဉ်လံဘဉ်ဆဉ်ပခိးကွၢ်ဒီး အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဒီး ပဒ့ဉ်ဟးဆူးဒ်အဝဲသ့ဉ်, ပဒ့ဉ်မ့ၢ်တသ့လၢတခါတၢ်သဘဉ်သဘဉ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤမ့ၢ်အိဉ်ထီဉ်န့ဉ် ဒ်သိးပထံဖိကိာ်ဖိကမုာ် ကသ့ဉ်ညါ လီၤတၢ်လီၤဆဲးက့ၤ တမ့ၢ်လၢပဃိဘဉ် ပှၤလၢအဒုးအိဉ်ထီဉ်တၢ်မ့ၢ်ဒ်ပခိဉ်အသးလီၤ. ဆၢကတိာ်ခဲအံၤအဝဲသ့ဉ်, ပပှၤဘဉ်မူဘဉ်ဒါ လၢတၢ်မဲာ်ညါတြီလၢတဘဉ်တ့ကျဲဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ဟဲအါထီဉ်ဆ့ၤထီဉ်ကါဒီးသုးပိးလီၤသုးဖိတဖဉ် အမဲာ်ညါဆိလီၤအါထီဉ်သုးကလၢၤ တဖဉ်ဒီးခူဉ်တၢ်ပှၤဒီးတ့တိဉ်တဖဉ်အဃိ, ပကွၢ်က့ၤအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအံၤတမ့ၢ်ပညိဉ်ဝဲထဲကျဲတဘီဇိဘဉ်. ပထံဉ်လၢအမ့ၢ်သုးဂ့ၢ်ဝီ အတၢ်ရဲဉ်တၢ်ကျဲၤဖးဒိဉ် (MAJOR OPERATION)တခါန့ဉ်လီၤ.

ဆၢကတိာ်ခဲအံၤ ပသ့ဉ်ညါဘဉ်ဒိဖျိလၢဟီဉ်ကဝီဘဉ်မူဘဉ်ဒါတဖဉ် ဒ်တၢ်ဟံးဖျိထီဉ်ဃုာ်လၢလၢာ်အသိး ဃုာ်ဒီးတၢ်မၤကမဉ် (ဖေၤကံးဖျဉ်) NCA လံာ်ဃံးဃာ်တဖဉ်စ့ၢ်ကိး လၢတၢ်ကထံဉ်သ့ဉ်ညါက့ၤအဂီၢ်. ကတိာ်အံၤဒေၣ်လဲဉ် အဝဲသ့ဉ်စးထီဉ် ခးပထံဖိကိာ်ဖိ မၤအိဉ်မၤအိဉ်တၢ်လီၤဒီးကျဲၤဖးဒိဉ်တဖဉ်ရူရူလီၤ.

- \* သုးပခိဉ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖဉ်အံၤ လူၤသ့ဉ်ခါပတၢ်ဝဲ (NCA) လံာ်ဃံးဃာ်ပှၤ တၢ်ဆၢတဲာ်ဘဉ်ထွဲတဖဉ်လီၤလီၤ လၢအမ့ၢ် -
  - (၁)။ NCA အဆၢဒိဉ်(၃)အဆၢ(၅) - (က/ခ/ဃ/ဇ/ဇု),
  - (၂)။ NCA အဆၢဒိဉ်(၃)အဆၢ(၇) - (စ),
  - (၃)။ NCA အဆၢဒိဉ်(၃)အဆၢ(၈) - (ခ),
  - (၄)။ NCA အဆၢဒိဉ်(၃)အဆၢ(၉) - (ဂ), တဖဉ်တီတီန့ဉ်လီၤ.

- လၢတၢ်န့ဉ်အဃိ, တၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ထွဲလၢထးတဖဉ်အသိး, ပဝဲဒီးသုးပခိဉ်အပှၤတဖဉ် တၢ်ဘဉ်စၢၤတၢ်ဘဉ်ဂံာ်ဂုာ်တၢ်ဂ့ၢ်ခိဉ်သ့ဉ် အံၤ တၢ်ကဃဲဉ်လီၤဘီလီၤ ဒ်(NCA)လံာ်ဃံးဃာ်တၢ်ဟံးအသိး တုၤလီၤတီၤလီၤတသ့လၢဘဉ်အဖိခိဉ်, ပဝဲ KNLA ကညီဒိကလုာ် တၢ်ထူဉ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိဉ်ကဟူးဂဲၤက့ၤလၢ (NCA) လံာ်ဃံးဃာ်အတၢ်ဟံးလီၤတၢ်သိဉ်တၢ်သိတၢ်ဘျးသိး သုးပခိဉ်တခါ ခိပတၢ်တုာ်ဝဲ လဲၤ တလၢတုာ်လံးယံာ်လံအဃိ တမ့ၢ်လၢပဝဲသုးမ့ၢ်ဒိဉ်လူၤပိာ်မၤထွဲကထီဉ်ဘးစ့ၢ်ကိးလၢၤဘဉ်. ပကွၢ်ကဒါက့ၤပတၢ်အိဉ်သး ခါလၢ အကဟဲအံၤအိဉ်ကိဉ်ဟုက့ၤတသ့တညီလၢၤဘဉ်. လၢတၢ်ဒိတဒါက့ၤပပှၤကလုာ်ဒီးပတၢ်ကရၢ ကရိအဂီၢ်ပဘဉ်ဟူးဂဲၤထီဉ်က့ၤအဃိ မ့ၢ်ပဝဲသုးမ့ၢ်ဒိဉ်အတၢ်ဒုးသ့ဉ်ညါက့ၤ ထံဖိကိာ်ဖိကမုာ်လၢကိာ်ပှၤဘဉ်ချၢခဲလၢာ်ချီဖျိပလံာ်ရၢလီၤတဘဉ်အံၤ လၢကထံဉ်သ့ဉ်ညါက့ၤ တၢ်မ့ၢ် တၢ်တီအဂီၢ်န့ဉ်လီၤ.

- တၢ်ဆဲးကျိးဂီၢ်လီၤတဲစိနီဉ်ကံ - ၀၉၁၈၂၁၃၆၁၅
- ၀၉၈၈၅၇၅၁၂၁
- ၀၈၇၉၄၃၈၇၅၀

သုးမ့ၢ်ဒိဉ်ဝဲလီၤခိဉ်သ့ဉ်  
ကညီဒိကလုာ်တၢ်ထူဉ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိဉ်  
ကိာ် သူ လၢ